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JUDr. Marek Görges je advokátem a partnerem advokátní kanceláře GÖRGES & PARTNERS.
Specializuje se především na obchodní právo, zabývá se rovněž veřejnými zakázkami a hospodářskou
trestnou činností. Je zapsán v seznamu rozhodců vedeném Rozhodčím soudem při HK ČR a AK ČR.

1. Co máte na své práci nejraději?
Když Vám klient poděkuje za odvedenou práci a z jeho slov cítíte upřímné uznání.

2. Největší pracovní úspěch?
Když mladší kolegové, které jsem přijímal jako absolventy právnické fakulty na pozici advokátního
koncipienta a na jejichž výchově jsem se podílel, dnes prokazují mnohem hlubší znalosti než já.

3. Zážitek z praxe, který Vám nejvíce utkvěl v paměti?
Když mi protistrana (k nelibosti jejího právního zástupce) po dlouhém a náročném sporu poděkovala
za to, že se podařilo dosáhnout dohody, která byla vyvážená.

4. Jak často Vás ve vašem oboru něco překvapí?
Výkon advokacie s sebou nese překvapení každý den.
V oboru mne překvapuje to, že stále přetrvává a dokonce snad i sílí iluze, že novela zákona odstraní
staré problémy a nové nepřinese, ačkoli aplikace četných novelizací přináší každý den důkaz opaku.

5. Který zákon považujete za nejzdařilejší?
Neexistuje nejzdařilejší zákon. Zákon je nástroj, nic více, nic méně. Především v rukách toho, kdo jej
aplikuje, se stává dobrým nebo špatným.

6. Je nějaký předpis, který byste nejraději zrušil?
Myslím, že nejde o konkrétní předpis, ale o to, že se právní řád podle mého názoru dostal do stavu,
který by technik hodnotil jako kritický až nefunkční.

7. Kdybyste mohl, jaký zákon byste napsal?
Zákon, který by stanovil povinnost zrušit každý rok 5 % právních předpisů a jehož účinnost by byla
10 let.

8. Kde se vidíte za 10 let?
Jako spokojeného autora zákona uvedeného v odpovědi na předchozí otázku, který s uspokojením
sleduje jeho bezproblémovou aplikaci.
Mám-li odpovědět vážně, tak tam, kde dnes, jen o 10 let starší.

9. Co vás nejvíce dokáže rozčílit?
Demagogie a neústupnost. V advokacii se bohužel s obojím potkávám častěji, než bych chtěl. V
advokacii mne též rozčilují situace, kdy advokát vlastní zájem upřednostní před zájmem klienta
například tím, že již jen jeho ego brání dosažení dohody, což v konečném důsledku poškozuje
především jeho klienta.
    
10. Co byste vzkázal/a malým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Právnická profese není o Vás, jako právnících, ale o lidech a jejich osudech, tedy o Vašich klientech,
budete-li advokáty, účastnících, budete-li soudci, obžalovaných a korektním procesu, budete-li



státními zástupci či soudci, účastnících dědického řízení či stranách smlouvy, budete-li notáři.
Všichni tito uvedení se na Vás budou dívat s důvěrou, kterou byste neměli zklamat.
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